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Charlotte Andersen

Fra: Lasse Fjeldsted
Sendt: 2. februar 2020 20:19
Til: 'pbjergved@gmail.com'
Cc: Peter Johansen; Flemming Kortsen
Emne: VS: Strandrensning m.v.

Kære Poul 
 
Jeg skal beklage at I ikke har modtaget et en forespørgsel omkring kommunens indsats på tang og affald, 
som andre grundejerforeninger og lokalråd i relation til strandene ved Stillinge og Kobæk. 
 
Det er lidt paradoksalt, da det faktisk er dit engagement i strandrensningen der har bidraget til beslutningen 
om at lave en mindre høring omkring tilfredsheden med indsatsen på stranden. 
Jeg havde fået den opfattelse at du var repræsenteret ved Hus og Grund Stillinge strand, og det skal jeg 
som sagt beklage. 
 
I skal nok blive hørt i processen. Nedenfor ser du vores kommentarer til det du har fremsendt på vegne af 
Grundejerforeningen Blomstervænget, og jeres kommentarer skal nok blive forelagt Erhvervs- og 
Teknikudvalget så det kan blive drøftet sammen med øvrigt indkomne svar. 
 
Uagtet hvilken beslutning der bliver truffet i forhold til den kommende sommers indsats ved stranden, er I 
fortsat velkomne til at bidrage konstruktivt til drøftelsen af indsatsen som I hidtil har gjort. 
 
God aften. 
 
 
Venlig hilsen 

Lasse Fjeldsted 
Intern Koordinator - Driftsplanlægning 
 
 

 

Center for Miljø Plan og Teknik 
Entreprenørservice 
Teglværksvej 4, 4220 Korsør 

 

 

 

Direkte telefon : 58 57 33 87 
Mobil telefon : 28 68 45 29 
   

EAN : 5798007363055 

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Poul Bjergved <pbjergved@gmail.com> 
Dato: 1. februar 2020 kl. 16.11.35 CET 
Til: "Villum Christensen, MF." <villum@slagelse.dk>, "Anders Koefoed (Byråd)" 
<ankof@slagelse.dk>, Flemming Erichsen <fleme@slagelse.dk>, Anne Bjergvang 
<anbje@slagelse.dk>, "Henrik Brodersen (Byråd)" <henbro@slagelse.dk> 
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Cc: Flemming Kortsen <flkor@slagelse.dk> 
Emne: Vs:  Strandrensning m.v. 

 
Kære medlemmer af Erhvervs- og Trafikudvalget. 
 
Vi troede, vi havde en god dialog med forvaltningen, dvs. 
entreprenørchefen (som centerchefen havde henvist os til), og vi troede, 
at der var en vis lydhørhed for Grundejerforeningen 
Blomstervængets ønsker i forhold til strandrensningen lige uden for 
vores dør. Vi undrer os derfor over, at vi hverken er blevet hørt eller har 
fået oplysning om det beslutningsgrundlag, som nu forelægges 
politikerne. Vi har tidligere anmodet om at blive høringspart i sagen om 
strandrensning og har talrige gange fremført vores synspunkter over for 
entreprenørchefen - det kan da ikke være, fordi vores lidt kritiske 
tilgang er uønsket i forhold til politikerne?, jf. mails nedenfor og det 
vedlagte bilag, som dokumenterer en lang dialog med entreprenørchefen, 
som ikke afspejles i beslutningsgrundlaget.  
 
Derfor må jeg nu besvære udvalget med en sen, kort sammenfatning 
af vores synspunkter:   
 

1. Uanset at kommunens medarbejdere har været mere 
omhyggelige med at rense det værste affald væk fra 
stranden - forud for tangflytningen og planeringen af 
stranden, så synes vi, at affaldsniveauet stadig er 
stort. Der er fortsat en del affald i tangflytningen - og 
det føres derefter direkte ud i Storebælt til badende 
gæster - nu ikke på den offentlige strand, men hos 
naboerne! Vi er enige med Stillinge Lokalråd i, at der 
højst bør være 2 rensninger om ugen. Ofte drejer den 
anden rensning sig mere om planering end om fjernelse 
af tang. 

Vi fjerner affald fra tangen inden vi skubber det i vandet, 
og det er bestemt ikke vores oplevelse at der er affald fra 
strandgæster i den tang vi skubber i vandet. 
Der er i dag to strandrensninger om ugen, og det 
fortsætter vi med. 
 

2. Det er vores indtryk, at udskubningen af tang m.v. sker 
samme sted hele tiden i det nordlige område. Det 
betyder, at der her i sommer har dannet sig "øer" af 
tang, som er blevet liggende i dage-/ugevis - det virker 
nærmest som om de fæstner sig på bunden. 
SPØRGSMÅLET er altså: Hvorfor sker der ikke en 
skiftende fordeling af disse ulemper langs hele stranden 
- hvorfor er det bare for enderne af den planerede 
strand, at der kastes tang og skidt ud?   

I løbet af sidste sæson begyndte vi at rykke lidt rundt 
mellem de steder vi skubber tangen ud. Det er fortrinsvis i 
enderne, men for ikke at belaste enderne af stranden så 
meget vil vi i 2020 forsøge at skubbe tang i vande nogle 
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steder ud for selve badestranden. Det vil forhåbentlig 
minimere omfanget af øerne som der tales om, om end 
det ikke helt kan undgås. 
 

3. Planeringen af stranden (i vores nordlige ende) har 
medført, at den i stigende grad benyttes af strandgæster. 
Det har formentlig også været kommunens hensigt, og det 
kan vi kun bifalde. Men her har vi svært ved at forstå, at 
man ikke - på den hermed stadig mere brugte del af 
stranden - er i stand til at følge op med 1-2 NYE 
SKRALDESPANDER PÅ DET UDVIDEDE AREAL, så det - i det 
mindste - er gjort lidt lettere for publikum at komme af 
med affaldet. Alt andet lige må det forventes at mindske 
mængden af efterladt affald. Entreprenørchefen har nævnt 
over for mig, at det jo ikke er kønt med affaldsspande, men 
det er da betydeligt værre at have alt det liggende, som 
ikke er smidt i dem!  
Når det nævnes, at "sommerhusene" smider almindeligt 
affald i skraldespandene, så må det da antages at være 
uden for den almindelige sæson for afhentning af skrald - 
og den svarer vel nogenlunde til sæsonen for 
strandrensning, så der er lidt svært at se fornuften i den 
argumentation.  

                           Jeg har talt med vores medarbejdere i driften, og det 
er ikke deres oplevelse at der er øget omfang af affald på siderne af 
den offentlige strand. På den offentlige strand har vi samlet 
affaldsspandene omkring hoved-adgangen til stranden, hvilket 
betyder at også affald på den offentlige del af stranden skal tages 
med hen til hoved-adgangen. 
Vi har tidligere haft affaldsspande ved de mindre adgangsveje til 
stranden fra sommerhusområdet, men erfaringen var helt klart at 
der lå husholdningsaffald fra sommerhuse i affaldsspandene, også i 
sommerhalvåret. 

 
Med håbet om politisk lydhørhed og med venlig hilsen 
Poul Bjergved 
p.v.a. Grundejerforeningen Blomstervænget 
 

 

 
 
 
 
---------- Forwarded message --------- 
Fra: Lasse Fjeldsted <lmfje@slagelse.dk> 
Date: ons. 29. jan. 2020 kl. 14.45 
Subject: SV: Strandrensning m.v. 
To: pbjergved@gmail.com <pbjergved@gmail.com> 
Cc: Peter Johansen <pejoh@slagelse.dk> 
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Kære Poul 

  

Jeg har lovet Peter at give dig en tilbagemelding på nedenstående. 

  

Du finder mine svar med rødt i din mail nedenfor. Jeg håber det er tilstrækkeligt 
fyldestgørende svar. Ellers må du vende tilbage. 

  

  

Venlig hilsen 

Lasse Fjeldsted 
Intern Koordinator - Driftsplanlægning 
  

  

 

 

Center for Miljø Plan og Teknik 
Entreprenørservice 
Teglværksvej 4, 4220 Korsør 

 

 

Direkte telefon : 58 57 33 87 
Mobil telefon : 28 68 45 29 
   
EAN : 5798007363055 
   

 

  

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
 

  

  

Fra: Poul Bjergved [mailto:pbjergved@gmail.com]  
Sendt: 29. januar 2020 08:12 
Til: Peter Johansen <pejoh@slagelse.dk> 
Emne: Fwd: Strandrensning m.v. 

  

Kære Peter Johansen. 

  

Jeg skrev til dig i oktober sidste år, se min mail nedenfor.  

  

Jeg kan ikke se, at jeg har modtaget svar. Jeg går ud fra, at 
udvalgsbehandlingen er forestående. Jeg beder dig nu om at svare 
hurtigst muligt eller kontakte mig. 
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Mvh. Poul Bjergved 

tlf. 20 69 20 05 

  

  

  

---------- Forwarded message --------- 
Fra: Poul Bjergved <pbjergved@gmail.com> 
Date: man. 21. okt. 2019 kl. 20.59 
Subject: Strandrensning m.v. 
To: Peter Johansen <pejoh@slagelse.dk> 

  

Kære Peter Johansen. 

  

Jeg vil gerne høre, hvordan kadencen vil blive i forhold til den nye 
sommersæson og strandrensningen: 

1. Der skal være en evaluering (og vel også ny beslutning om 
bevilling) i det kommende år - er det ikke lige efter Nytår? 

Sagen bliver forelagt Erhvervs- og Teknikudvalget mandag den 3. februar. Så snart der er 
taget en beslutning om den forestående sæsons indsats i forhold til tang, vil den blive 
publiceret her: 
http://polweb.nethotel.dk/Produkt/PolWeb/default.asp?p=slagelse07&page=meetings&Com
meteeId=56 

Jeg vil ligeledes efterfølgende sende en orientering til alle der har været hørt om processen, 
så I er klar over hvad der kommer til at ske til sommer. Det gælder både tang og affald ved 
strandene. 

2. Vi drøftede i sommer muligheden/nødvendigheden af, at der blev 
opstillet et par store skraldespande mere på den strækning over 
mod os (nord for den gamle "offentlige strand"): Vil det indgå i 
udvalgets beslutning eller er det en administrativ beslutning? Du 
nævnte, du ville drøfte det med administrationen: Hvad kom der ud 
af drøftelsen? 

I kraft af at I har fremsat ønske om flere affaldsspande i området uden for den offentlige 
strand, bliver dette også forelagt politikerne. Vi har imidlertid forholdt os til tilbagemeldingen 
fra vores Driftsenhed, som meddeler at der ikke er en øget affaldsproblematik på 
sidearealerne til den offentlige strand. Erfaringen fra tidligere, hvor vi netop havde 
affaldsspande ved flere private nedgange fra sommerhuse, viste at det oftest var 
husholdningsaffald der blev smidt i affaldsspandene. 

Vi har derfor ikke anbefalet udvalget at der opsættes affaldsspande uden for den offentlige 
strand.   
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3. Jeg har bedt om at vi bliver inddraget som en eventuel høringspart, 
når udvalget skal tage stilling til næste sommers strandrensning. 
Jeg er med på, at det også betyder, at I skal inddrage andre 
høringsparter. Men under alle omstændigheder: Vi ønsker at sende 
et brev/oplæg til udvalgets evalueringsmøde efter nytår. 

Udvalget bliver forelagt både jeres og andre foreningers tilbagemelding. Ønsker I yderligere 
at sende udvalget et brev eller et oplæg, er I naturligvis altid velkomne til det. 

  

Du er meget velkommen til at kontakte mig telefonisk, jf. nedenfor. 

  

Mvh. Poul Bjergved 

tlf. 20 69 20 05 


